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Ledamöter: 

Erik Slottner (KD), ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Anette Hellström (M) 

Georg Lagerberg (M) 

Abit Dundar (L)  

Nila Vikhe Patil (MP) 

Kristin Jacobsson (C) 

Claes Elmgren (S) 

Lisa Gustafsson (S) 

Kerstin Thelander (V) §§ 1-13 

Leif Söderström (SD) 

 

Ersättare:                      

Christina Huss (M) 

Inger Akalla (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Paulina Draganja (L) 

Truls Ljungström (M) 

Ulla Wihlman (MP) 

Anna Simon-Karlsson (C) 

Melisa Guner (S), tjänstgörande 

Bengt-Olov Tengmark (S) 

Elisabeth Persson-Grip (V), tjänstgörande  

Inger Gretzer Qvick (V), tjänstgörande §§ 14-18 

 

 

Förhinder:  

Ledamöterna: Mirja Räihä (S) och Robert Mjörnberg (V) 

Ersättarna: Felix Finnveden (S) och Björn Larsson (SD) 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Melisa Guner (S) för Mirja Räihä (S), Inger Gretzer Qvick (V) för 

Kerstin Thelander (V) §§ 14-18 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Margareta Östrand, biträdande förvaltningschef 

Patric Rylander, avdelningscheferna Annelie Svensson, Raili 

Karlsson, strategen Hanna Markkula samt nämndsekreteraren 

Christer Bergman. 

 

I sammanträdet deltar också borgarrådssekreterarna Mejke 

Runström, Sara Heidenborg och Fredrik Bergström 
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§ 1.  Närvarande   

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnar mötet. Ledamöter och 

ersättares närvaro noteras. 
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§ 2.  Val av justerare  

 

Ledamoten Claes Elmgren (S) valdes att tillsamman med 

ordföranden Erik Slottner (KD) justera protokollet. 
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§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 4/2019-04-23 

 

Äldrenämndens protokoll från 2019-04-23 justerat 2019-05-09 

anmäldes. 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 
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§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

  

Ersättaren Elisabeth Persson Grip (V) anmälde en fråga. Om 

kök på servicehus. 

 

Dagordningen fastställs. 
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§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från nämndens politiker har inkommit. 
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§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 

- Bitr. förvaltningschefen Patric Rylander informerar om händelsen 

på hemtjänsten i Bromma. 

- Strategen Hanna Markkula presenterar ärende 9 och svarar på 

nämndens frågor. 

- Strategen Hanna Markkula presenterar ärende 10 och svarar på 

nämndens frågor. 
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§ 7.  Tertialrapport 1 år 2019 för äldrenämnden  

Dnr 1.2.2-266/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 1 och överlämnar 

den till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-05-07 

 

Efter årets första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. 

Sammanfattningen nedan utgår från kommunfullmäktiges tre 

inriktningsmål. 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Claes Elmgren (S) och Kerstin Thelander (V) lade 

fram ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställer förslagen mot varandra 

och fann att nämnden hade beslutat i enlighet med  

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Claes Elmgren m.fl. (S) och Kerstin Thelander m.fl. 

(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 

gemensamma beslut enligt följande: 

 

1. Delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

2. Därutöver anföra: 

 

Stockholm står under kommande år inför stora demografiska 

utmaningar. Samtidigt som vi blir fler äldre, med större vård- 

och omsorgsbehov, fortsätter antalet barn och unga att vara 
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högt. Sammantaget innebär det att staden även kommande år 

behöver investera i en växande stad för att klara behoven inom 

skola och omsorg.  

 

I detta läge valde den borgerliga majoriteten i Stockholms stad 

att sänka skatten. En liten skattesänkning för många enskilda 

lågavlönade men som skapade stora hål i stadens budget. En 

skattesänkning som de hävdade skulle finansieras av 

skattetillväxt och effektiviseringar. Eftersom skattetillväxt 

genom fler medborgare sällan kommer utan ökande behov (som 

ska betalas med just den skattetillväxten) tvingas nu de flesta 

verksamheter till långtgående besparingar, vad som kallas, 

effektiviseringskrav. För många verksamheter är budgeten lägre 

för år 2019 än vad de reella kostnaderna var under år 2018, 

samtidigt som priser, löner och behov ökat. Det är lätt att se att 

sparkraven gått långt utöver det som är att förvänta sig av 

effektiviseringar. Det leder nu därför till kvalitativa 

försämringar i många av de verksamheter som betyder mest för 

stockholmarna. När nämnderna försöker leva upp till sina mål 

utan full finansiering så risker det att leda till sämre kvalitét. 

 

Äldrenämndens planering försvåras av de felberäkningar som 

Sweco har gjort i sina prognoser. Ökningen av äldre är större i 

innerstadsdelarna och därmed måste boendeplanering i 

regionerna göras om. Den planeringen måste påbörjas 

omedelbart för att antalet platser i innerstaden ska kunna 

motsvara behoven. 

 

Ett av de viktigaste uppdragen som finns i årets budget är att 

utreda hur kontinuiteten i hemtjänsten kan bli bättre. Vi 

uppmärksammar nu i tertialrapport 1 att majoriteten har lämnat 

tanken att skilja på service och omvårdnad inom hemtjänsten. 

Att göra det hade verkligen inte gagnat kontinuiteten utan 

snarare ökat antalet människor som har tillträde till den äldres 

hemmiljö. Vi anser att det är viktigt att nu inkludera 

arbetsvillkoren för hemtjänstpersonalen i den utredningen. 

Trygga anställda är garantin för kontinuitet, tillsvidare 

anställningar på heltid är en viktig komponent när staden vill 

förbättra kontinuiteten. 

 

Vi är oroliga över några aktiviteter när det gäller hemtjänst. Att 

de som tillfälligt vistas i Stockholm ska inkluderas i samma 

valfrihetssystem som de permanent boende kommer med all 

säkerhet att öka administrationen på förvaltningarna, öka trycket 

på redan pressade biståndsbedömare och verkar inte särskilt 
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genomtänkt. Likaså att envist hävda att ickevalsalternativet i 

samma system verkar minst sagt osäkert och ostrukturerat. 

Det kan vara en bra sak att utreda om staden ska anställa 

servicepersonal på äldreboenden. Men det är inte alltid så enkelt 

att genomföra det krävs förutsätter speciell kompetens inom t ex 

livsmedelshygien.  

 

För oss är det viktigt att fortsätta med att utveckla 

aktivitetscentra.  11 stadsdelar har ansökt om medel men alla 

stadsdelar bör uppmanas att göra detta.  På det sättet ökar staden 

likabehandlingen av äldre, alla ska ha samma möjlighet för 

aktiviteter och social samvaro. 
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§ 8.  Remiss av motion (V) om nollvision mot hemlöshet bland 
äldre 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/154 

Dnr 1.6-175/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-16. 

 

Clara Lindblom, Torun Boucher, Alexandra Mattsson och 

Robert Mjörnberg, samtliga (V), föreslår i Motion om nollvision 

mot hemlöshet bland äldre att kommunfullmäktige ska anta en 

nollvision mot hemlöshet bland äldre. Målet med nollvisionen 

är att år 2025 ska Stockholms stad inte ha äldre som är hemlösa 

enligt gällande definitioner. Vidare föreslår motionärerna att 

kommunstyrelsen uppdrar till äldrenämnden och socialnämnden 

att ta fram en handlingsplan för hur en nollvision för hemlöshet 

bland äldre ska utformas och uppnås.     

 

Genom de budgetuppdrag som getts äldrenämnden kommer 

arbetet mot äldre i hemlöshet att fortsätta. Ett utvecklat 

vräkningsförebyggande arbete och tillskapande av trygga 

bostäder för personer i hemlöshet är en prioriterad uppgift. 

Äldrenämnden kommer att tillsammans med socialnämnden 

och stadsdelsnämnderna arbeta för att nå, och utveckla insatser 

till äldre som tillhör sårbara grupper, däribland äldre som lever i 

hemlöshet.  

 

Under 2019 kommer ett nytt Program mot hemlöshet att 

utformas, det befintliga programmet gäller 2014-2019. I detta 

arbete kommer äldreförvaltningen att ingå. För att minska 

risken för att äldre sköra personer hamnar ”mellan stolarna” vill 

äldreförvaltningen understryka vikten av ett en ökad 

samhandläggning mellan de olika verksamhetsområdenas 

handläggare inom socialtjänsten.  
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Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Kerstin Thelander (V) och Claes Elmgren (S) lade 

fram ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle besluta i enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde förslagen mot varandra 

och fann att nämnden hade beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Leif Söderström m.fl. (SD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för (V) och (S) gemensamma förslag. 

Ledamoten Kerstin Thelander m.fl. (V) och Claes Elmgren 

m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för deras 

gemensamma förslag enligt följande: 

 

1. Äldrenämnden tillstyrker motionen om att staden ska anta en 

nollvision mot hemlöshet bland äldre med målet att år 2025 

ska vi inte ha äldre i Stockholms stad som är hemlösa. 

2. Därutöver framföra följande: 

 

Vi ser positivt att äldrenämnden genom de budgetuppdrag som 

getts kommer att fortsätta arbetet mot äldre i hemlöshet och att 

det är en prioriterad uppgift med ett utvecklat 

vräkningsförebyggande arbete och tillskapandet av trygga 

bostäder för äldre personer i hemlöshet. Även det samarbete 

som beskrivs med socialnämnden är viktigt att fortsätta. Vi 

anser att en nollvision bör ingå i det nya dokumentet Program 

mot hemlöshet som kommer att utformas under 2019. 
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§ 9.  Boendeplan 2019 

Dnr 3.2-566/2018 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

stadsövergripande boendeplan för 2020 med utblick mot 

2040.  

2. Äldrenämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen 

för beslut. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-30 

 

Äldreförvaltningen samordnar arbetet med den stadsövergripande 

boendeplanen i nära samverkan med berörda 

stadsdelsnämndsregioner, stadsledningskontoret, Micasa och 

exploateringskontoret. Befolkningen i åldersgruppen 65 år och 

äldre ökar kraftigt. Från och med 2023 ökar behovet av vård- och 

omsorgsboende med cirka 2 400 platser fram till 2040. I 

boendeplanen har behovet av nödvändiga åtgärder analyserats för 

att möta den kommande efterfrågan av platser.  

I boendeplanen redovisas fem fastigheter som är beslutade att 

avvecklas och fem som föreslås avvecklas. I planen föreslås 

också nyproduktion av cirka 870 platser, cirka elva vård- och 

omsorgsboenden, med kommunalt huvudmannaskap fram till 

2040. Sju utpekade specifika projekt finns. Vidare beräknas det 

finnas behov av cirka 1 900 platser i privata nyetableringar. Nio 

utpekade specifika projekt finns.   

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Claes Elmgren (S) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med det. 

 

Ledamoten Kerstin Thelander (V) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

det. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de tre förslagen mot 

varandra och finner att nämnden hade beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Claes Elmgren m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget beslut enligt följande: 

 

1. Delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

2. Därutöver anföra: 

 

Det är oroande att konstatera att Swecos beräkningar av behovet 

av omsorgsplatser i innerstaden har spruckit ordentligt. Det är 

viktigt att se till att innerstadsdelarna har tillräckligt med platser 

för de behov som uppstår. Staden kan förvänta sig att de äldre 

som bor i innerstaden är beredda på att flytta till andra 

stadsdelar. Därför måste varje nedläggning analyseras noga 

innan beslut fattas samtidigt som nybyggnationer måste bli fler. 

Givetvis gäller det både för Micasas och för privata byggare 

som är beredda på att bygga fastigheter för äldre. 

 

Att majoriteten nu vill öka andelen privata fastigheter för 

äldreboenden till 50% istället för 40% måste analyseras mer än 

vad nu finns i ärendet. Vad blir konsekvenserna om privata 

byggare hoppas av projekt? Vi saknar konsekvens- och 

riskanalyser av den ändringen. Vi socialdemokrater menar att 

staden måste ta ansvar för att garantera en tillräcklig 

utbyggnadstakt.  Staden ha kontrollstationer för 

utbyggnadstakten. En bristande planering får inte utsätta de 

äldre för brist på platser, äldrenämnden får inte överraskas av att 

platserna inte räcker till. I praktiken handlar beslutet om att 

majoriteten tvingar Micasa att stryka projekt som är planerade 

att byggas med sikte på 2040. Det verkar som majoriteten i 

stadshuset vill återgå till att det egna fastighetsbolaget är ett 

förvaltande bolag i stället för att utveckla boenden för äldre 

utifrån sin speciella kompetens. 

 

När någon av stadsdelarna vill eller måste lägga ner ett 

äldreboende så är det helt oacceptabelt om det uppstår likadana 

situationer som vid nedläggningen av Skolörten i Hässelby- 

Vällingby. Avveckling ska ske i god ordning och framförallt 

måste intagningsstopp införas betydligt tidigare för att undvika 

onödig flytt för de äldre med omsorgsbehov. 
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Ledamoten Kerstin Thelander m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget beslut enligt följande: 

 

1. Äldrenämnden godkänner delvis Boendeplan 2020 med 

utblick mot 2040 

2. Därutöver anföra: 

 

Vi är mycket oroade över majoritetens minskade ambitioner för 

nyproduktion av vård- och omsorgsboende. Av de 870 

kommunala platser som anges i boendeplanen är i själva verket 

hälften ersättningsplatser för avvecklade verksamheter. 

Nyproduktionen är snarare drygt 400 nya kommunala platser. 

Det är en betydande minskning från förra året då det planerades 

1 300 nya kommunala platser, cirka 21 vård- och 

omsorgsboenden.  

 

Den borgerliga majoriteten föreslår nu att stadens 

äldreboendeplanering ska sträva mot att 50 % av platserna på 

vård- och omsorgsboenden i Stockholms stad ska ha kommunalt 

huvudmannaskap. Tidigare har planeringsinriktningen varit 60 

% kommunal huvudman och 40 % privat huvudman, den 

inriktningen har funnits oavsett politisk majoritet. Vi kan även 

läsa att flera planerade projekt har övergått från kommunala till 

privata etableringar i och med årets boendeplan. 

Konsekvenserna kommer bli stora, exempelvis för Micasa 

Fastigheter AB som med denna äldreboendeplanering kan 

tvingas att ändra planerade byggnationer i ett längre 

tidsperspektiv fram till 2040. 

 

I 2017 års boendeplan beskrivs utgångspunkten i 60 % 

kommunalt huvudmannaskap som strategiskt viktig för att klara 

av att tillgodose behovet av platser på lång sikt. Genom att ha 

huvudmannaskapet för en majoritet av platserna kan staden även 

ha kontroll över kostnadsutvecklingen. Det kommunala 

huvudmannaskapet möjliggör drift i egen regi eller på 

upphandlad entreprenad, det styr alltså inte vem som driver 

själva verksamheten. Vi anser att den tidigare nivån med 60 % 

kommunal huvudmannaskap inte bör underskridas då det är 

viktigt att staden har rådighet över majoriteten av platserna. I en 

situation med brist på platser finns annars en risk för utveckling 

mot högre kostnader för verksamheten. 

 

Vi ser även att det inte kommer att gå att upprätthålla ens 50 % 

kommunalt huvudmannaskap med den boendeplan som föreslås 

och vi är djupt oroade över att staden förlorar såväl rådighet 
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över att det finns boende för äldre över hela staden som att det 

byggs äldreboenden för olika behov. Ett exempel är det 

äldreboende som behöver komma till stånd för döva och 

dövblinda men där ”marknaden” är så osäker att ett privat drivet 

äldreboende sannolikt inte har möjlighet att ta den risken. Vi 

anser vidare att planering av seniorboenden inte bör utgå från 

dagens aktuella efterfrågan utan istället utgå från ett framtida 

ökat behov. Befolkningen blir redan nu friskare längre upp i 

åren och behovet av vård- och omsorgsboende inträffar senare i 

livet. Ökat sammanboende i kollektiva boendeformer såsom 

seniorboenden är en friskfaktor, då det ger både ökad trygghet 

och gemenskap. Därför finns anledning att anta att efterfrågan 

på denna typ av boenden kommer öka. 

 

Särskilt uttalande 

Ordförande Erik Slottner (KD), ledamoten Yvonne Fernell-

Ingelström m.fl. (M), ledamoten Abit Dundar m.fl. (L), 

ledamoten Kristin Jacobsson m.fl. (C) och Nila Vikhe-Patil 

m.fl. (MP) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

I föreliggande ärende, Boendeplan 2020 med utblick mot 2040, 

har äldreförvaltningen på ett föredömligt sätt beskrivit den 

övergripande bedömningen av behov av bostäder för äldre. 

Därutöver redogörs för framtida trender med fokus på kvalitet 

där fördelning av driftsformer och konsekvenser för såväl 

stadsdelsnämndsområden som staden som helhet beaktats. 

I detta sammanhang vill vi lyfta betydelsen av att vård- och 

omsorgsboenden även byggs i Stockholms innerstad. Vi förstår 

att det är svårare att hitta lämpliga platser för möjlig 

nyproduktion av vård- och omsorgsboenden i innerstaden 

jämfört med andra delar av Stockholm. Utgångspunkten måste 

vara att så många äldre som möjligt i största möjliga mån ska 

beredas plats på ett vård- och omsorgsboende i sin stadsdel om 

de så önskar. Det ska även gälla de äldre som bott stora delar av 

sitt liv i någon av innerstadsstadsdelarna. 

Beträffande planering för utbyggnad av seniorbostäder så är det 

vår uttalade ambition inte bara att det totala antalet ska öka, 

utan också andelen i förhållande till befolkningen över 65 år. 

Det innebär att utbyggnadstakten behöver öka. 
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§ 10.  Redovisning och analys av avslag på ansökningar 
avseende särskilt boende 2018 

Dnr 4.1-259/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-23 
 

Stadsdelsförvaltningarna sammanställer årligen antalet 

delegations-beslut i enskilda ärenden och domar inom 

äldreomsorgen och rapporterar uppgifterna till 

äldreförvaltningen. Under 2018 fattade stadens 

biståndshandläggare 3 410 beslut om vård- och omsorgsboende 

varav 568 avslag och 739 om servicehus varav 275 avslag. Det 

har meddelat 259 domar avseende särskilt boende varav 62 gick 

staden emot. Äldreförvaltningen har i ärendet sammanställt 

uppgifterna om antalet beslut och domar rörande särskilt boende 

under 2018. Statistiken baseras på antal beslut och inte antal 

personer. Då uppgifterna räknas fram manuellt finns en risk för 

felräkningar och statistiken i ärendet är inte helt jämförbar.  

 

Staden har riktlinjer för handläggning med syftet att säkerställa 

rättssäkerheten och likabehandlingen i bedömningen av insatser. 

I ärendet sammanfattas de främsta skälen till att avslag ges vilket 

är att den enskilde inte bedöms ha ett omfattande 

omvårdnadsbehov. Hjälpen bedöms istället kunna tillgodoses 

genom redan beviljade eller utökade insatser. En vanlig orsak till 

att den enskilde vill flytta till servicehus handlar om att det 

nuvarande boendet är otillgängligt.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11.  Yttrande över revisionskontorets årsrapport 2018 
Dnr 1.4-238/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden åberopar detta tjänsteutlåtande som sitt yttrande 

över stadsrevisionens årsrapport. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-16 

 

Årsrapporten redovisar det samlade resultatet av 

revisionskontorets granskning av äldrenämndens verksamhet 

och ekonomi avseende 2018. Den samlade bedömningen är att 

nämndens styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten 

har varit tillräcklig. Arbetet med den interna kontrollen bedöms 

vara integrerat i organisation, system och det löpande arbetet. 

Även bokslut och räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara 

rättvisande samt följa gällande regler och god redovisningssed. 

 

Stadsrevisionen rekommenderar äldrenämnden att åtgärda 

behörigheter i ekonomisystemet Agresso, inköpsprocessen och 

intäktsprocessen. Vidare rekommenderas att kraven avseende 

kontinuitet förtydligas i förfrågningsunderlaget för upphandling 

av hemtjänst samt i uppdragsbeskrivning för egen regi.  
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12.  Äldreomsorgens årsrapport för år 2018 

Dnr 4.1-232/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens årsrapport för 

äldreomsorgen 2018. 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-25 

 

Kommunfullmäktige har gett äldrenämnden i uppdrag att 

årligen utarbeta en stadsövergripande rapport för 

verksamhetsområdet inklusive en analys av utvecklingen.  I 

denna andra upplaga av äldreomsorgens årsrapport har 

förvaltningen samlat in och sammanställt statistikuppgifter och 

annan relevant information gällande stadens demografiska 

utveckling, äldreomsorgens volym och det utvecklingsarbete 

som bedrivits under 2018.  

Syftet med årsrapporten är att ge en samlad lägesbild av stadens 

äldreomsorg och dess utveckling inom verksamhetsområdets 

olika delar. Rapporten syftar också till att fungera som ett 

verktyg i arbetet för likställighet inom stadens äldreomsorg 

samt spridning av utvecklingsarbete och goda exempel inom 

staden. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ordförande Erik Slottner (KD), ledamoten Yvonne Fernell-

Ingelström m.fl. (M), ledamoten Abit Dundar m.fl. (L), 

ledamoten Kristin Jacobsson m.fl. (C) och Nila Vikhe-Patil 

m.fl. (MP) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

I denna beskrivning av äldreomsorgen i Stockholms stad år 

2018 kan vi konstatera att Stockholms stad beträffande 

målvärdet för vård och omsorgsboende ”Måltiden är en trevlig 

stund” ligger under det nationella snittet. Likaså ligger 
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målvärdet ”Nöjdhet med möjligheten till utevistelse” strax 

under det nationella snittet.  

 

Vi vill lyfta fram att den grönblå majoriteten i sin budget för 

2019 har gjort satsningar för att dessa snittvärden höjs. 

Måltidslyftet går för närvarande in i sin utförandefas och de 

olika verksamheterna kommer under årets resterande del att 

genomföra många spännande och intressanta projekt för att 

bryta äldres ofrivilliga ensamhet och isolering genom att skapa 

gemensamma och givande måltidssituationer för stadens äldre. 

  

Beträffande äldres möjlighet till utevistelse finns ett tydligt 

uppdrag i budget 2019 till äldrenämnden att tillsammans med 

stadsdelsnämnderna se över utevistelsegarantin för att 

säkerställa att de äldre i vård- och omsorgsboenden kan vistas 

utomhus och delta i aktiviteter även utanför boendet. Det 

utökade uppdraget till Ung Omsorg och deras drygt 500 

ungdomar som besöker stadens vård- och omsorgsboenden 

torde kunna vara ett viktigt led i det arbetet. 

 

Vi noterar att målvärdet för nämnda värden skiljer sig åt 

väsentligt mellan de olika stadsdelarna. Det finns stora 

variationer mellan stadsdelarna, bland annat när det gäller hur 

många äldre på vård- och omsorgsboende som upplever 

måltiden som en trevlig stund, eller som är nöjda med 

möjligheten till utevistelse. Vi vill därför uppmana 

förvaltningen att fortsatt ha ett särskilt fokus på dessa 

målvärden och i samarbetet med stadsdelsnämnderna planera 

för att dessa höjs och blir mer jämlika över staden. 

 

Ledamoten Claes Elmgren m.fl. (S) lämnar följande särskilda 

uttalande: 

 

Målvärdet för personalkontinuitet har varit att den äldre träffar 

högst 10 personer under en 14 - dagarsperiod. Det är positivt att 

personalkontinuiteten ökat men det finns fortfarande samtidigt 

rätt så stora variationer mellan stadsdelarna. 

 

Vi socialdemokrater har i vårt budgetalternativ ett målvärde på 

8 personer inom 14 - dagarsperiod och för oss är det viktigt att 

sträva efter en ökning av personalkontinuiteten men det är lika 

viktigt att variationerna mellan stadsdelar minskar. 
 

Ledamoten Kerstin Thelander m.fl. (V) ansluter sig till 

socialdemokraternas särskilda uttalande. 
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§ 13.  Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 2018 

Dnr 4.1-278/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Nämnderna godkänner redovisningen av inkomna lex Sarah-

rapporter under 2018. 

2. Nämnderna överlämnar redovisningen av inkomna lex Sarah 

rapporter under 2018 till kommunfullmäktige. 

3. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna, 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-09 

 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät 

till samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade 

missförhållanden enligt bestämmelserna om lex Sarah under 

2018. Totalt rapporterades 304 missförhållanden. Av 

rapporterna avsåg 219 missförhållanden i nämndernas egen 

verksamhet och 85 i enskild verksamhet. Jämfört med 2017 har 

det totala antalet rapporter om missförhållanden ökat både vad 

gäller rapportering från egen regi och enskild verksamhet.  

Förvaltningarna föreslår att nämnderna godkänner 

redovisningen av inkomna lex Sarah-rapporter under 2018 samt 

överlämnar redovisningen till kommunfullmäktige. Vidare 

föreslås att ärendet överlämnas till berörda nämnder för 

kännedom. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14.  Anmälan av tjänstemannayttrande över kontorsremiss 
från miljö- och hälsoskyddsförvaltningen förslag till 
Kemikalieplan 2020-2023  

Dnr 1.6-243/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-04-30 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har utarbetat en kemikalieplan 

för 2020-2023 för Stockholms stad som ersätter den tidigare 

planen för 2014-2019. I augusti 2019 förväntas Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ta beslut om planen. 

 

Planen utgår från det nationella miljökvalitetsmålet Giftfri 

miljö och syftar till att förtydliga de delar i stadens 

miljöprogram som handlar om hur Stockholm ska bli en giftfri 

stad. Förslaget liknar i många delar den nuvarande 

kemikalieplanen och utgår ifrån samma principer kring vilka 

farliga ämnen som behöver fasas ut från stadens verksamheter. 

Många åtgärder är av löpande karaktär och behöver fortsätta 

även under den kommande planperioden. Det finns dock vissa 

områden där nya åtgärder lagts till och ambitionsnivån höjts.  

 

Äldreförvaltningen anser att förslaget till kemikalieplan samt 

inrättandet av ett kemikaliecentrum är ett bra initiativ som 

syftar till att stadens verksamheter ska minska användandet av 

produkter och material som innehåller skadliga ämnen. 

Äldreförvaltningen poängterar att sakkunskapen kring 

kemikalier inte är allmänt utbredd i förvaltningen och 

välkomnar det stöd som kan fås från miljöförvaltningen 

generellt och Kemikaliecentrum i synnerhet. 

Äldreförvaltningen har i planen fått i uppdrag att genomföra 

kommunikationsinsatser för kemikaliesmarta arbetsplatser i 

staden. Äldreförvaltningen förutsätter att med detta menas att 

utrymme ges för information i ämnet på de möten 

äldreförvaltningen har med äldreomsorgens verksamheter samt 

att förvaltningens kontaktvägar kan nyttjas.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 24 (27) 2019-05-21 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 15.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 14 maj 2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll fört vid sammanträdet för Kommunstyrelsens 

pensionärsråd (KPR) den 14 maj 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 16.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor  
från den 11 april och 16 maj 2019   

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll fört vid sammanträdena för det gemensamma för 

socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndarnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 11 april och den 16 maj 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 17.  Postlista för 1-30 april 2019  

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Postlista för 1-30 april 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 18.  Övriga frågor  

 

Ersättaren Elisabeth Persson Grip (V) ställer en fråga till 

förvaltningen om hur många servicehus som saknar kök respektive 

matsal. 

 

Förvaltningen återkommer med ett svar vid ett senare tillfälle. 

 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Christer Bergman, nämndsekreterare 


